

114學年度 教育行政與管理學系碩士班 課程規劃表
114 Academic year Curriculum planning table

一、最低畢業學分數(Minimum graduation credits)：

畢業學分(Graduation credits)：30.0學分(credits)

專業必修(Professional Required)：10.0學分(credits)

專業選修(Professional elective)：20.0學分(credits)

二、重要相關規定(Important regulations)：

1. 本班研究生經指導教授（或引導研究授課老師）及主任同意後，得修習其他碩士班（含）以上相關課程，惟此類學分數佔畢業學分數至多為6學分(含研究方法類課程)。
2. 每學期修讀課程一般生最高以13學分為上限，在職生以10學分為上限。
3. 國際教育與文化該門課程部分授課時間將於寒暑假期間至國外參訪上課。
4. 100學年度起入學學生畢業前須於「教育行政與政策學術研討會」，以及其他相關研討會、學術活動或期刊發表論文一篇。
5. 專業選修科目中，應修畢研究方法課程至少（含）3學分之課程（「教育統計研究、質性研究」2擇1）。
6. 本班研究生得選修本院其他碩士班（不含碩專班）開設與本班課程規劃內相同科目名稱之研究方法課程及教育研究法課程，並併入畢業學分之採計。
7. 本課程架構適用於102學年度(含)以後入學之研究生。
8. 105學年度(含)起入學者須完成『學術研究倫理教育課程』之修習。
9. 「引導研究」、「論文研究」畢業時至多各採計2次2學分，多修學分不列入畢業學分數。
10. 入學後之前二學期每學期至少須修習兩門課程。

1. Graduate students in this program may take courses offered by other master's programs (or higher-level programs) upon approval by their advisor (or the instructor of Directed Research) and the department chair. However, such credits may count for up to a maximum of 6 graduation credits, including courses in research methodology.
2. The maximum number of credits per semester is capped at 13 for regular students and 10 for in-service students.
3. Some sessions of the "International Education and Culture" course will be conducted abroad during the winter and summer breaks.
4. Starting from the 2011 academic year, students must, before graduation, present a paper at the "Educational Administration and Policy Academic Conference" or other relevant seminars, academic events, or publish a paper in a journal.
5. Among the professional elective courses, students must complete at least 3 credits of research methodology courses, choosing one of the following: "Educational Statistics Research" or "Qualitative Research."
6. Graduate students in this program may enroll in research methodology courses and education research courses with the same course titles as those in the program curriculum offered by other master's programs within the Hua-shih College of Education (excluding professional master's programs). These courses may be counted toward graduation credits.
7. This course structure applies to students admitted from the 2013 academic year onward.
8. Students admitted from the 2016 academic year onward must complete the "Academic Research Ethics Education Course."
9. The courses "Directed Research" and "Thesis Research" may each be counted for a maximum of 2 credits twice for graduation. Any additional credits earned will not be counted toward graduation credits.
10. In the first two semesters after enrollment, students must take at least two courses per semester.

科目名稱 Course Title(Chinese)	英文科目名稱 Course Title(English)	科目代碼 Course Number	學分 Credit	*先修科目或#背景科目 *Prerequisite course or #Background course	備註 Remarks
專業必修(required)					
教育研究法	Educational Research	EAM_50200	3.0		
引導研究	Research Guidance	EAM_53240	1.0		「引導研究」畢業時至多採計2次2學分，多修學分不列入畢業學分數。
論文研究	Thesis Study	EAM_53250	1.0		「論文研究」畢業時至多採計2次2學分，多修學分不列入畢業學分數。
以下科目 2 選 1，至少需修習 3.0 學分(select 1 lecture from 2 lectures, at least 3.0 credits)					
質性研究	Qualitative Research	EAM_50700	3.0		研究法課程 (2選1)
教育統計研究	Studies of Education Statistics	EAM_51000	3.0		研究法課程 (2選1)
專業選修(elective)					

人力資源發展研究	A Study of Human Resource Development	EAM_50000	3.0		
行政電腦化研究	Computerize Study on Administration	EAM_50100	3.0		
政策決定與執行研究	Studies of Policy Making and Implementation	EAM_50400	3.0		
領導心理學研究	Leader Psychology Study	EAM_50500	3.0		
行政管理理論與實務研究	Theory & Practice in Public Administration	EAM_50800	3.0		
學校領導研究	Studies of Leadership	EAM_51800	3.0		
西洋教育思想家研究	Studies of the Western Educational Thought	EAM_52300	3.0		
學校本位經營研究	Studies of School-Based Management	EAM_52400	3.0		
學校經營與管理研究	School Management Study	EAM_52800	3.0		碩博合開
國際教育與文化	International Education and Culture	EAM_52900	3.0		本科目部分授課時間將到國外參訪上課
學校建築規劃美化研究	Studies of School Architecture Planning and Beautification	EAM_53000	3.0		
學校效能研究	The Study of School Effectiveness	EAM_53020	3.0		
組織發展研究	The Study of Organizational Development	EAM_53030	3.0		
台灣近代教育政策研究	Studies of Modern Education Policy in Taiwan	EAM_53040	3.0		
教育政治學研究	Studies of Educational Politics	EAM_53050	3.0		
教育政策與方案評鑑研究	Studies of Education Policy and Program Evaluation	EAM_53210	3.0		
教育科技專題研究	Research Seminar on Educational Technology	EAM_53230	3.0		碩博合開
學習產業與教育遊戲實務研究	Seminar on Learning Industry and Educational Game	EAM_53290	3.0		
多元文化與學校發展	Multi-Culture and School Development	EAM_@0050	3.0		碩博合開
教育行政與名著選讀		EAM_@0060	3.0		
教育改革研究	Studies of Education Reform	EAM_@0090	3.0		
教育社會學研究		EAM_@0100	3.0		
組織文化		EAM_@0110	3.0		
組織行為研究		EAM_@0120	3.0		
團體動力學研究		EAM_@0130	3.0		
社會心理學研究		EAM_@0140	3.0		
教育心理學研究		EAM_@0150	3.0		
高等統計學	Advanced Statistics	EAM_@0190	3.0	*教育統計研究(*Studies of Education Statistics)	
教育哲學研究		EAM_@0160	3.0		
國際與比較高等教育研究	Studies of International and Comparative Higher Education	EAM_53300	3.0		
行政研究法	Administrative Law Research	EAM_@0080	3.0		研究法課程
多變量分析	Multivariate Analysis	EAM_@0070	3.0		研究法課程
行動研究法	Action Research	EAM_@0170	3.0		研究法課程